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ПРЕСКЛИПИНГ 

17 октомври 2019 г., четвъртък 

www.bnt.bg, 16.10.2019г. 

http://news.bnt.bg/bg/a/meditsinski-sestri-otnovo-izlyazokha-na-protest-v-sofiya 

 

Медицински сестри отново излязоха на протест в София 

 

Част от медицинските сестри отново излязоха на протест пред здравното министерство. 

Те искат по-високи заплати. 

Подкрепят ги и млади лекари, които настояват за промени в наредбата за 

специализациите. 

Медицинските сестри настояват за стартово възнаграждение равно на 2 минимални 

заплати. Те не вярват, че заплатите им ще се увеличат с обещаните над 200 милиона лева 

за болнична помощ в бюджета на здравната каса за 2020-та година. 

Преди минути представители на медицинските сестри бяха приети от здравния 

министър. 

Елена Якшева, медицинска сестра, гр. Стара Загора: Искаме основна промяна, откъдето 

ще се качат и заплатите ни, което не е за пренебрегване. Сега заплатите ни зависят от 

броя на преминалите пациенти, трябва да се молим за колкото се може по-болни хора. 

Божена Георгиева, медицинска сестра, гр. Свищов: Сестри с 20-годишен трудов стаж 

имат чисто на месец 630 лева. това ние искаме достойно заплащаме и искаме истински 

да отговаряме за живота на децата. Работя в две училища, защото няма достатъчно деца 

в училищата. 

 

www.bgonair.bg, 16.10.2019г.  

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/177634-meditsi-okupiraha-ministerstvo-na-

zdraveopazvaneto 

 

Медици окупираха Министерството на здравеопазването 

 

Готови са да останат вътре докато държавата не започне реална работа по 

реформата в сектора 

 

Медицинските специалисти, които влязоха преди повече от 2 часа на среща с министъра 

на здравеопазването Кирил Ананиев, отказват да напуснат ведомството. Готови са да 

останат вътре докато държавата не започне реална работа по реформата в 

здравеопазването, колкото и дълго време да отнеме това. 

Припомняме, че малко по-рано медицински сестри, подкрепени от млади лекари 

специализанти, отново излязоха на протест пред Министерството на здравеопазването. 

Представители на медицинските сестри влязоха на среща при здравния министър Кирил 

Ананиев, а друга част от протестиращите блокираха движението пред сградата на 

министерството на бул. "Мария Луиза" и в двете посоки с жива верига, предаде 

репортерът на Bulgaria ON AIR Даяна Георгиева. 

В началото на месец октомври медицински работници излязоха на протест в София. В 

протеста участваха близо 7000 медици.  

Те настояваха още за минимална заплата от 950 лева за сестрите в университетските 

болници. Също така за начално възнаграждение за лекарите от 1100 лева в общинските 

и 1200 лева в университетските здравни заведения. 

http://www.bnt.bg/
http://news.bnt.bg/bg/a/meditsinski-sestri-otnovo-izlyazokha-na-protest-v-sofiya
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/177634-meditsi-okupiraha-ministerstvo-na-zdraveopazvaneto
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Сред основните проблеми пред съсловието са недостигът на кадри, липсата на работещи 

млади специалисти в здравната система, недостатъчните възможности за продължаващо 

обучение, както и кариерно развитие. 

 

www.bnr.bg, 16.10.2019г. 

http://bnr.bg/horizont/post/101178727/protestirashtite-medicinski-sestri-shte-se-

sreshtnat-sas-zdravnia-ministar-kiril-ananiev 

 

Протестиращите медицински сестри ще се срещнат със здравния министър 

 

Медицинска сестра: Не вярваме на никого, на предела на нервите си сме 

 

Очаква се част от протестиращите медицински сестри, които от седмици са на палатка 

пред Министерство на здравеопазването, да се срещнат с министъра на здравеопазването 

Кирил Ананиев.  

По време на срещата те ще го запознаят отново с исканията си за по-високи заплати, по-

добри условия на труд и законодателни промени в сферата на здравеопазването. 

Вече искаме да чуем нещо конкретно от здравния министър, заяви в интервю за 

предаването "Преди всички" медицинската сестра от София Елена Тонева: 

 „Искаме конкретни действия. Уморихме се да ни лъжат. Вече не вярваме на никого. Вече 

сме на предела на нервите си". 

Време е за нов модел 

Цялата здравна система рухва, защото е построена неправилно, категорична е Тонева и 

добави: "Време е за нов модел. Вече е време да говорим за превенция. Искаме цялостна 

реформа". 

За обещаните 200 млн. лв. повече за здравеопазване догодина тя коментира: „Те основно 

ще бъдат насочени за увеличаване на клиничните пътеки. Този механизъм те използват 

като оправдание, че по този начин ще увеличат заплатите на колегите в цялата страна. 

Ние не сме нормени работници и не искаме парите ни да се определят от брой преминали 

пациенти, т.е., от клинични пътеки. В момента в здравеопазването това е принципът – 

колкото повече болни хора, толкова повече пари. Стига вече с тази схема, с това 

престъпление. Този модел има демоничен стил. Нещата не са добре нито за нас, нито за 

пациентите. Нарушава се нашият морал и здравето на пациентите е застрашено“ 

 

www.btv.bg, 16.10.2019г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/medicinskite-sestri-napusnaha.html  

 

След 4 часа преговори, медицинските сестри излязоха от здравното министерство 

 

Следващата среща е насрочена за след 1 месец, те остават в стачна готовност 

 

Кристина Газиева 

Медицински сестри се барикадираха в министерството на здравеопазването днес, след 

среща с Кирил Ананиев. Отвън техни колеги блокираха с жива верига булевард "Мария 

Луиза". Така протече поредният протест за по-добри условия на труд и по.добро 

заплащане. 

Малко след 11 ч.  днес 7 от протестиращите медицински сестри бяха поканени на среща 

със здравния министър Кирил Ананиев. Разговорите продължиха повече от 4 часа, а 

междувременно в съобщения до медиите, сестрите заплашиха, че няма да напускат 

институцията, докато техните искания не бъдат удовлетворени.  

http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/horizont/post/101178727/protestirashtite-medicinski-sestri-shte-se-sreshtnat-sas-zdravnia-ministar-kiril-ananiev
http://bnr.bg/horizont/post/101178727/protestirashtite-medicinski-sestri-shte-se-sreshtnat-sas-zdravnia-ministar-kiril-ananiev
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След 4 часовата среща, те все пак излязоха от сградата и обясниха, че този път има 

желание за диалог и промени. Протестиращи обявиха, че все пак са намерили допирни 

точки в диалога. Въпреки заплахите, до барикада в сградата не се стигна.  

"Ние бяхме решили да останем вътре наистина. Но има добрата воля нещо да се случи, 

защото до момента много малко неща се случват, да не кажа никакви!", обясни 

медицинската сестра Веселина Ганчева.  

Според нейна колежка - Мая Илиева, единственото хубаво нещо е, че ще започнат 

контрол и проверки по всички болници масово, за условията на труд и и за извънредните 

работни часове. 

Протестът беше подкрепен и от лекари специализанти.  

Те са недоволни от новата наредба, според която специализантите "държавна поръчка",  

ще трябва да работят 3 години в лечебно заведение, избрано от държавата. Ако откажат, 

ще трябва да връщат субсидията.  

На протеста съм, защото съм против наредбата, която реално иска да направи 

специализантите роби на цялото здравеопазване!, посочи Ралица Брайкова – студент по 

медицина.  

Специализантите също ги очаква среща с министъра, в началото на ноември. Те, както и 

медицинските сестри, остават в стачна готовност.  

Протестът започна сутринта пред сградата на Министерството на здравеопазването, като 

беше блокиран бул. „Мария Луиза” и в двете посоки с жива верига. 

 

www.btv.bg, 16.10.2019г. 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/za-vtora-poredna-sedmica-lekari-specializanti-izlizat-na-

protest.html 

 

За втора поредна седмица лекари специализанти излизат на протест 

 

След недоволството миналата седмица те бяха приети от здравния министър 

 

За втора поредна седмица лекари специализанти излизат на протест пред здравното 

министерство. Те са недоволни от правилата за специализация. 

След протеста миналата седмица медиците бяха приети от здравния министър Кирил 

Ананиев. 

Те се договориха за нова среща в началото на следващия месец, а дотогава младите 

лекари ще внесат нови предложения за изменения в наредбата. 

Специализантите ще подкрепят исканията и на медицинските специалисти, които 

протестират за достойно заплащане. 

През лятото министерството промени реда за придобиване на специалност и реши, че ще 

изплаща субсидия на болници с недостиг на кадри. 

Лекарите се задължават след края на обучението си да работят 3 години в посочени от 

ведомството лечебни заведения. В противен случай трябва да върнат държавната 

субсидия. 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/za-vtora-poredna-sedmica-lekari-specializanti-izlizat-na-protest.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/za-vtora-poredna-sedmica-lekari-specializanti-izlizat-na-protest.html


Page | 4 

4 

www.clinica.bg, 16.10.2019 г. 

https://clinica.bg/9780- 

 

МОТИВИРАТ НАЦИОНАЛНИТЕ КОНСУЛТАНТИ 

 

Гергана Добрева 

Финансова мотивация на националните консултанти предвиждат промени в Наредба на 

МЗ. Те ще взимат 30% от цената на клиничната пътека ако са участвали в операция и 15 

% от пътеката, ако не само да дали експертното си мнение за лечението. С новите правила 

се цели подобряване на консултативната помощ при спешни състояния на пациентите е 

записано в мотивите на ресорното министерство. 

Оказването на медицинска помощ при спешни състояния се извършва от 

републиканските консултанти определени от експертните съвети по съответната 

специалност. Във фокуса на предложените промени в Наредбата е тези специалисти да 

бъдат мотивирани, така че да оказват безотказно и своевременно тази помощ. 

За целта са определени проценти от цената на клиничната пътека, които ще се дават на 

консултантите при оказана такава помощ. Процентите са различни, а размерът им зависи 

от това дали консултантът е извършил операция или само е дал експертното си мнение 

за лечението. В документа е посочено, че на извиканият специалист ще бъде заплатено 

не по-малко от 15% от цената на клиничната пътека, когато е дал експертното си мнение, 

но не е направена операция. А в случаите, когато е направена консултация със 

оперативна намеса, тогава ще получи 30 % от цената на пътеката. Според 

Министерството на здравеопазването по този начин ще се гарантира на болниците, че 

когато имат спешна нужда от тези експерти те ще се отзовават и няма да отказват 

помощта си. 

Според анализ на ресорното ведомство 

На територията на страната средно на година се правят по 400 такива консултации, като 

предвидените с Наредбата средства за тях бюджетите на консултираните болниците няма 

да се затруднят. В проекта е записано още, че републикански консултант може да бъде 

изключен от списъка по негово писмено искане. Когато е констатирано нарушение при 

изпълнението на заеманата от лицето длъжност , както и при неизпълнение на 

задълженията му и по решение на министъра на здравеопазването. 

Министърът ще променя списъка 

Когато е настъпила промяна на обстоятелствата, като лишаване на републиканския 

консултант от правото му да упражнява професията си, при лишаване от свобода, както 

и по други обективни причини, водещи до невъзможност за изпълнение на задълженията 

на републиканския консултант. Предвижда се наредбата да влезе в сила от 1 януари 2020 

година. 

 

VINF  14:43:01  16-10-2019  

       MH1440VI.023 

               

       Министерският съвет прие промяна на Наредбата за реда за класифициране на 

растенията и веществата като наркотични 

        

       София, 16 октомври /екип, БТА/ 

            Министерският съвет прие промяна на Наредбата за реда за класифициране на 

растенията и веществата като наркотични, съобщи пресцентърът на МС. 

           С промяната се поставя под контрол ново вещество чрез включването му в Списък 

I - "Растения и вещества с висока степен на риск за общественото здраве, поради вредния 

http://www.clinica.bg/
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ефект от злоупотребата с тях, забранени за приложение в хуманната и ветеринарната 

медицина". 

           Веществото е от групата на синтетичните канабиноиди и се поставя под контрол 

по предложение на Военномедицинска академия, въз основа на становище на 

Експертния съвет към Националния съвет по наркотичните вещества. 

           Очакваният резултат от предлаганата промяна е да се ограничи рискът от 

злоупотреба с веществото, предотвратяване на трафика и разпространението му. 

 

VINF  14:45:31  16-10-2019  

       IS1443VI.014 

       МС - медицински изделия - наредба 

        

       Приети са промени в Наредбата за условията и реда за съставяне на списък на 

медицинските изделия 

        

       София, 16 октомври /екип, БТА/ 

           Правителството промени Наредбата за условията и реда за съставяне на списък на 

медицинските изделия по чл. 30а от Закона за медицинските изделия и за определяне на 

стойността, до която те се заплащат. Това съобщи пресцентърът на МС. 

           С промените се въвеждат условия и ред за определяне стойността на 

медицинските изделия, високоспециализираните апарати/уреди за индивидуална 

употреба от обхвата на Наредба 2 от 2019 г. за медицинските и други услуги и за реда и 

условията за тяхното одобряване, ползване и заплащане. 

           Измененията се налагат поради преминаването на тази дейност от Център "Фонд 

за лечение на деца" към НЗОК от 1 април тази година. 

 

www.econ.bg, 16.10.2019 г. 

https://econ.bg/_l.a_i.775685_at.11.html 

 

Фирми от 16 държави показват новости от модерната медицина на изложението 

"Медикус, Денто, Галения" 

 

 „Прави впечатление, че тази година участниците представят повече нови 

продукти. Очевидно, бизнесът отговаря на нагласите на професионалистите да 

обновят здравния сектор“, коментира д-р Иван Соколов, главен директор на 

Международен панаир Пловдив 

 

Последно поколение новости от медицината, стоматологията и фармацията показват над 

сто фирми от 16 държави на изложбата „Медикус, Денто Галения 2019“. „Прави 

впечатление, че  тази година участниците представят  повече нови  продукти. Очевидно, 

бизнесът отговаря на нагласите на професионалистите да обновят здравния сектор“, 

коментира д-р Иван Соколов, главен директор на Международен панаир Пловдив.    

„Медикус, Денто, Галения“ също отговаря на тези нагласи, като дава възможност на 

специалистите на едно място да намерят всичко – иновативни експонати, интересни 

презентации, делови срещи,  заяви той при откриването на 25-ото издание на деловия 

форум, който продължава от 16 до 19 октомври. 

Това е една прекрасна изложба, която отбелязва устойчиво развитие през годините,  

изтъкна в своето приветствие заместник-министърът на здравеопазването Бойко Пенков, 

който откри „Медикус, Денто, Галения 2019“.  Благодаря  на ръководството на 

http://www.econ.bg/
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Международен панаир Пловдив за възможността да се докоснем до съвременната 

медицина, добави той и пожела успех на всички участници, преди да пререже лентата.  

След това заместник-министърът на здравеопазването  Бойко Пенков разгледа 

щандовете на изложителите и се запозна с новостите, които те представят. Над 30 

иновативни продукта с приложение в стоматологията и медицината  демонстрират 

навлизането на модерните технологии в терапията и профилактиката. Очаква се те да 

привлекат повече от 4500 посетители специалисти. 

Участниците в изложбата презентират медицинска техника и консумативи, болнично 

обзавеждане, оборудване и инструменти за стоматологични кабинети и зъботехнически 

лаборатори, диагностични и стерилизационни уреди, продукти за профилактика и 

хигиена на устата, работно облекло и предпазни средства. Експозициите представят най-

актуалните тенденции, научни постижения в различни области на медицината и новости 

от практиката. Те се намират в палата 2 и може да бъдат разгледани от 9 до 18 ч., а в 

последния ден – до 14 часа. 

Специалистите имат право на безплатен достъп след онлайн регистрация в сайта на 

Международен панаир Пловдив. Билетът струва  5 лева, за ученици и пенсионери е 3 

лева.   

 

www.mediapool.bg, 16.10.2019 г. 

https://www.mediapool.bg/nap-pribrala-5-mln-lv-ot-taksa-varhu-zdravnite-vnoski-

news299058.html 

 

НАП прибрала 5 млн. лв. от "такса" върху здравните вноски 

 

Здравната каса е единствената публична институция, която плаща на данъчните, 

за да си вършат работата 

 

Цветелина Соколова 

Здравната каса е платила на Националната агенция за приходите (НАП) 4.58 млн. лв. 

миналата година под формата на такса за събиране на здравните осигуровки на 

българите. За периода 2014 – 2018 г. чрез "таксата" приходната агенция си е удържала 

18.8 млн. лв. от здравни вноски, които гражданите си мислят, че се харчат за лечение. 

Административният абсурд, който е налице от години, е разкритикуван в доклад на 

Сметната палата. Тя е направила одит на отчета за изпълнението на бюджета на НЗОК 

за 2018 г. 

"За администриране на публични средства НАП събира такса единствено от НЗОК, което 

я поставя в неравностойно положение спрямо останалите обществени и частни 

осигурителни фондове", пише в доклада. В него се посочва, че приходната агенция 

администрира всякакви задължителни осигуровки – за пенсии, майчинство, болести, 

здравни вноски, за учителския пенсионен фонд, както и за частните пенсионни фондове, 

но събира такса за работата си само от здравната каса, което е несправедливо. 

Въпросната такса е в размер на 0.2% върху набраните осигурителни вноски и е 

регламентирана преди години в Закона за здравното осигуряване. 

От одита на отчета на НЗОК за 2018 г. става ясно, че не е спазено законовото изискване 

отчетът да бъде внесен в Народното събрание до 30 юни 2019 г. Парламентът също е в 

сериозно нарушение, защото не е приел нито един от отчетите на касата от 2012 г. насам, 

което говори за сериозно неглижиране на отчетността на публичните разходи за здраве. 

От доклада на Сметната палата става ясно, че непрекъснато нарастват задълженията на 

НЗОК към други държави от ЕС за извършено лечение на български граждани. Към 31 

декември задълженията на здравната каса са били на стойност 285 млн. лв., от които – 

http://www.mediapool.bg/
https://www.mediapool.bg/nap-pribrala-5-mln-lv-ot-taksa-varhu-zdravnite-vnoski-news299058.html
https://www.mediapool.bg/nap-pribrala-5-mln-lv-ot-taksa-varhu-zdravnite-vnoski-news299058.html
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135 млн. лв. просрочени. През 2018 г. НЗОК е изплатила едва 72 млн. лв. по постъпили 

искове за оказана медицинска помощ в ЕС, Европейското икономическо пространство, 

Швейцария, Черна гора, Сърбия или Македония. 

 

www.actualno.com , 16.10.2019 г. 

https://www.actualno.com/healthy/oficialno-v-telk-komisiite-njama-da-ima-specialist-

po-zaboljavaneto-na-javjavashtija-se-news_1385495.html 

 

Официално: В ТЕЛК комисиите няма да има специалист по заболяването на 

явяващия се 

 

Отпада изискването в съставите на ТЕЛК комисиите да има специалист по заболяването 

на явяващия се. Това става ясно от публикуваните решения на Министерските съвет 

(МС) днес (16 октомври). 

Правителството прие изменение и допълнение на Правилника за устройство и 

организация на работата на органите на медицинската експертиза и на регионалните 

картотеки на медицинските експертизи. Промените бяха предложени по-рано от 

здравния министър Кирил Ананиев и одобрени от Националния съвет за тристранно 

сътрудничество (НСТС). 

След срещата на НСТС вицепремиерът Марияна Николова заяви, че предложените от 

здравното министерство промени в организацията на работата на органите на 

медицинската експертиза са "срещнали принципната подкрепа на социалните 

партньори." От АИКБ и КТ "Подкрепа" тогава се въздържаха от подкрепа на промените. 

Ваня Григорова от КТ "Подкрепа" изрази несъгласието си, че отпада задължението в 

съставите на ТЕЛК да има медицински специалист по конкретното заболяване на лицето 

с увреждане, като това щяло да доведе до даването на нереалистични оценки. 

Според решението на Министерски съвет от днес причините за предложената промяна в 

правилника са свързани с "практически проблеми в неговото прилагане и някои 

несъответствия с други нормативни актове", сред които са именно изискването в 

заседанията на териториалните експертни лекарски комисии (ТЕЛК) да участва лекар с 

придобита специалност по профила на заболяването; липсата на точен регламент за 

създаване на ТЕЛК и за промяна в състава на ТЕЛК. Също така затруднения в начина на 

определяне на броя и профила на специализираните състави на НЕЛК; изискването в 

регионалните картотеки на медицинските експертизи (РКМЕ) да работят само лекари с 

призната медицинска специалност или с не по-малко от 5 години стаж по медицина; 

липса на образци за някои основни документи; неефективен механизъм в процедурата на 

обжалване на експертните решения на ТЕЛК, свързан с връщането им от Националната 

експертна лекарска комисия за ново разглеждане; невъзможност документите за явяване 

пред ТЕЛК да се подават от упълномощени лица и други. 

Всички тези проблеми се преодоляват с измененията и допълненията в Правилника. 

Създават се процедури, които максимално улесняват хората с увреждания и органите на 

медицинската експертиза, уверява правителството. Осигурява се информационна база 

данни, която ще се ползва от всички заинтересовани страни, гласи решението на МС. 

Редактор: Милена Славкова 

 

 

 

 

 

 

http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/healthy/oficialno-v-telk-komisiite-njama-da-ima-specialist-po-zaboljavaneto-na-javjavashtija-se-news_1385495.html
https://www.actualno.com/healthy/oficialno-v-telk-komisiite-njama-da-ima-specialist-po-zaboljavaneto-na-javjavashtija-se-news_1385495.html
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www.clinica.bg, 16.10.2019 г. 

https://clinica.bg/9786- 

 

ВЕЩЕСТВО В ТЕЧНОСТ ЗА Е-ЦИГАРИ ВЕЧЕ Е НАРКОТИК 

 

Лили Войнова 

Правителството включи в списъка за наркотиците вещество, което се съдържа в течности 

за електронните цигари. Това стана след като МС прие промяна на Наредбата за реда за 

класифициране на растенията и веществата като наркотични. 

Става въпрос за веществото 5F-MDMB-PICA, което се поставя под контрола чрез 

включването му в Списък I - „Растения и вещества с висока степен на риск за 

общественото здраве, поради вредния ефект от злоупотребата с тях, забранени за 

приложение в хуманната и ветеринарната медицина". То е от групата на синтетичните 

канабиноиди и се поставя под контрол по предложение на Военномедицинска академия, 

въз основа на становище на Експертния съвет към Националния съвет по наркотичните 

вещества. 

Във ВМА е установен клиничен случай с пациент, хоспитализиран по спешност след 

употреба на цигара, съдържаща синтетичния канабиноид 5F-MDMB-PICA. 

По химическа структура и фармакологични свойства, веществото може да се разглежда 

като аналог на вече включения в Списък I синтетичен канабиноид 5F-ADB, за който има 

докладван и смъртен случай. Целта е да се предотврати трафикът и разпространението 

му у нас и да се ограничи рискът от злоупотреба с него. 

Синтетичните канабиноиди са дизайнерски препарати, които се пръскат, вдишват или 

пушат, а от 2-3 години се откриват и в течна форма. 

На пазара могат да се намерят ароматизанти или билкови смеси за пушене под имена 

като К2, Spice или синтетична марихуана. Медиите във Великобритания и САЩ 

съобщиха, че от началото на годината са хоспитализирани десетки хора след пушене на 

електронни цигари с никотинова течност. При изследване на съдържанието й било 

установено наличието на 3,3-диметилбутаноат, известен още като 5F-MDMB-PICA. 

Затова в Америка и в някои страни в ЕС това вещество вече е поставено под контрол и е 

обявено за наркотик. 

 

 
17.10.2019 г., с. 1-6 

 

Доц. д-р М. Симонска с 60 гласа "за" избрана за декан на Факултета по обществено 

здраве, здравни грижи и спорт 

 

Председателят на общото събрание роф. Д. Георгиева изригна: Спечелихме 

единствения проект в България за коопериране със САЩ, a US гост-лекторите ни 

не получиха дори по едно кафе, и в сайта на ЮЗУ не ни отразиха... 

 

Ръководителят на Катедрата по логопедия доц. д-р Миглена Симонска бе избрана за 

декан на факултета по обществено здраве, здравни грижи и спорт в ЮЗУ - Благоевград. 

Както "Струма" писа, тя бе назначена за временно изпълняваща длъжността в началото 

на месец юни, след като предишният декан доц. д-р Стоян Везенков напусна и започна 

работа в частния сектор.  

Вчера, 4 месеца след като пое факултета, доц. Симонска убедително получи пълното 

доверие и подкрепа на членовете на общото събрание и стана титуляр на поста.  

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/9786-
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Като първа точка от дневния ред бе избрана тричленна мандатна комисия, след което бе 

изслушан докладът на досегашния вр.и.д. декан за изминалата академична 2018/ 2019 г. 

Въпреки кратките срокове доц. д-р М. Симонска и зам. деканите доц. д-р Даниела Попова 

и доц. д-р Росица Дойновска бяха изготвили един цялостен анализ с конкретни данни 

както за развитието на факултета, така и за проблемите. В изложението си ръководителят 

на основното звено акцентира на акредитираните професионални направления, по които 

се осъществява обучение в бакалавърски, магистърски и докторски програми, работата 

на 6-те катедри - спорт, кинезитерапия, логопедия, социални дейности, анатомия и 

физиология, здравни грижи, учебната и научноизследователска дейност. Доц. Симонска 

обърна и специално внимание на международната проектна дейност и международното 

сътрудничество, многото спортни постижения, както и на високите оценки, които 

студентите дават за целия състав - академичен и административен, и оценката от "Мн. 

добър" /5.05/, дадена на факултета от отдела по качеството на ЮЗУ.  

Като позитиви деканът посочи, че всички специалности към факултета са акредитирани 

успешно, академичният състав проявява висок професионализъм и отговорност към 

учебния процес, налице е тенденция към повишаване на публикационна активност в 

индексирани и реферирани списания, има засилен интерес към бакалавърските и 

магистърски програми от страна на чуждестранни студенти, подобряване на 

административното обслужване на студентите и разширяване на международното 

сътрудничество.  

Доц. Симонска не пропусна и слабостите, като подчерта, че все още има недостиг на 

хабилитирани преподаватели -доценти и професори, които да обезпечават лекционни 

курсове, незадоволителна заинтересованост на част от преподавателите към 

извънаудиторната дейност. "Ако искаме да постигаме по-добри резултати, е редно 

всички активно да се включваме в допълнителните дейности", обърна се към 

присъстващите деканът и допълни, че друга слабост е недостатъчната чуждоезикова 

подготовка на някои от преподавателите и студентите.  

Коментари и въпроси по доклада на декана нямаше, като единствено думата взе 

председателят на общото събрание проф. д-р Добринка Георгиева. Тя потвърди казаното 

от доц. Симонска за реализираната проектна и международна дейност на факултета, но 

държеше да направи няколко разяснения, като заяви, че нещата трябва да се назовават с 

истинските им имена.  

"Единственият проект в Република България с ВУЗ от Америка беше този на 

специалност "Логопедия" по програма "Еразъм". До ден-днешен в страната ни няма 

спечелен проект за коопериране със САЩ. Мобилност със Съединените американски 

щати е почти невъзможно да се направи и вие виждате, че от 52 висши училища 

единствено нашият университет бе одобрен и получи грант в размер на 168 хил. евро, от 

които 20 хил. евро отидоха в ЮЗУ, а нашите гост-лектори от САЩ не получиха дори 

едно кафе или вода. Това трябва да се каже!", категорична бе проф. Георгиева. 

Тя подчерта, че вече 4 години поддържат сътрудничество с университета в Питсбърг, 

който е 35-и в световната ранглиста, Мичиганския университет, заемащ 37-а позиция в 

американската ранглиста, и най-добрия университет на подготовка на медицински 

сестри в Северна Каролина. "Тази мобилност продължава вече 4 години и всеки 

университет, който има претенции за международна разпознаваемост, би трябвало да се 

гордее с това. В нашия университет обаче, по незнайно каква причина, дори и в сайта на 

ЮЗУ не се оповестяват резултатите от това коопериране", разочарована бе проф. 

Георгиева. Тя обяви, че най-вероятно това ще бъде последното й участие на общото 

събрание, но не конкретизира какви са бъдещите й планове. 
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Доц. Симонска бе единствен кандидат за поста и след проведеното тайно гласуване 

получи подкрепата на 60 от общо 64-мата присъстващи членове на общото събрание. В 

урната имаше 1 невалидна бюлетина, 2-ма "въздържали се" и 1 гласувал с "не". 

"Ще се постарая на завърша започнатото от доц. д-р Стоян Везенков. Ще продължим със 

заместник-деканите и отговорника по качество на факултета активно да работим за 

задържане на нивото, което вече сме постигнали", изброи част от приоритетите в 

работата си доц. Симонска, която ще управлява факултета до юни 2021 г., тоест до 

изтичане мандата на подалия оставка доц. Везенков.  

Самата Миглена Симонска е доцент по обществено здраве (логопедия) и работи в ЮЗУ 

от 20 години. Научните й интереси и публикации са в областта на заекването и 

неврологично базираните комуникативни нарушения при деца и възрастни. Член е на 

международни и национални асоциации и сдружения, участва в редица проекти и научни 

изследвания. От 10 години е директор на Център по логопедия към Факултета по 

обществено здраве, здравни грижи и спорт и първи мандат /от 2015 г./ е ръководител на 

Катедрата по логопедия. 

СТАНИСЛАВА ДАЛЕВА 

 

 

 

 

 

 


